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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

1.  Åben spørgetid (2012-175648)  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til 
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål, 
begynder lokaludvalgets ordinære møde. 

BESLUTNING 

En borger bad lokaludvalget om i sit høringssvar til sagen ""Holmen - tillæg 3" og trafiksanering i 
Prinsessegade" at spørge forvaltningen om følgende: Hvilken skole henviser teknik- og 
miljøborgmestren til, når hun i et svar til lokaludvalget skriver, at der er gennemført en lignende 
trafiksanering ved en skole i Ringsted. Borgeren begrundede sit ønske med, at han vil tale med 
skolebestyrelsen på den pågældende skole om deres erfaring med trafiksaneringen.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2012-175655)  

Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det seneste lokaludvalgsmøde samt godkender 
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
  

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det seneste lokaludvalgsmøde  
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde  

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde. 
Lokaludvalget skal godkende dagsordenen.  

LØSNING 

Referat 
Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres. 
  
Dagsorden 
Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret. 

BESLUTNING 

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 31. oktober 2012.  
 
2. Lokaludvalget godkendte enstemmigt, at en tillægsdagsorden med sagen "Orientering om møde med 
politiet den 22. november" blev behandlet i mødet efter punkt 12 på den ordinære dagsorden. 
 
3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tillægsdagsorden.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

3.  Høringssvar om lokalplanforslag "Holmen II - tillæg 3" og om trafiksanering af 
Prinsessegade (2012-174170)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om lokalplanforslag "Holmen II - tillæg 3" og 
om trafiksanering af Prinsessegade. 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til på lokaludvalgets vegne at 
indsende et høringssvar om lokalplanforslag "Holmen II - tillæg 3" og om trafiksanering af 
Prinsessegade, baseret på bemærkningerne fra Kirsten V. Andersen og Julius Lund, der 
fremgår af løsningsafsnittet.  

PROBLEMSTILLING 

Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt ”Forslag til tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 331 Holmen II” i 
offentlig høring med svarfrist den 10. december 2012. 

Planen gør det muligt at nedlægge busslusen på Danneskiold-Samsøes Allé og at fjerne bommene på 
Refshalevej. Dette skal ses i sammenhæng med forslag til trafiksanering af Prinsessegade, som tager 
højde for de trafikgener, som en nedlæggelse af busslusen isoleret set ville medføre. 

Den 24. oktober 2012 havde Teknik- og Miljøforvaltningen et borgermøde om sagen. 
 
I mødet den 31. oktober 2012 besluttede lokaludvalget at stille Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og 
Miljøforvaltningen en række spørgsmål vedrørende forslaget til trafiksanering i Prinsessegade. Teknik- 
og miljøborgmesterens svar ses i bilag 2.  

LØSNING 

Kirsten V. Andersen og Julius Lund har følgende bemærkninger til sagen: 
"Vi foreslår, at følgende emner indgår i høringssvaret, som besluttes på lokaludvalgsmødet d. 28. 
november 2012. Dog vil vi fremsende nogle tilføjelser, så snart vi har modtaget vore teknisk kyndiges 
kommentarer til forvaltningens svar af 16. november 2012 på lokaludvalgets 5 spørgsmål.  

  
Christianshavns Lokaludvalg er FOR trafiksanering af Prinsessegade. 
Christianshavns Lokaludvalg er IMOD nedlæggelse af busslusen. 
  
1) Der blev på borgermødet d. 24. oktober sået tvivl om nogle elementer i den foreslåede trafiksanering 
af Prinsessegade. Derfor anmoder vi forvaltningen om at tage initiativ til, at en uafhængig instans 
vurderer den foreslåede trafiksanering, FØR lokalplanforslaget fremlægges til politisk beslutning.  
  
2) Lokalplanforslagets forslag til trafiksanering af Prinsessegade indeholder 4 indsnævringer til én 
kørebane, hvilket iflg. den uvildige trafikforsker ved Aalborg Universitet Harry Lahrmann vil føre til 
en meget uhensigtsmæssig trafikafvikling med mange stop og accelerationer, hvad der vil forøge både 
støj og luftforurening fra bilerne.  
Ud over de 4 indsnævringer, som lokalplanforslaget indeholder, kommer der også mange stop og 
accelerationer, når cyklisterne fra og til Nyhavn skal krydse Prinsessegade ved Værftsbroen. 
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3) Når Christiansholm (Papirøen) skal bebygges, vil der blive en masse lastbiltrafik af materialer, 
hvilket indebærer, at forvaltningens forudsætning om, at den nordlige ende af Prinsessegade skal 
friholdes for tung trafik, ikke holder. Forvaltningens svar på vores henvendelse om dette er ikke 
overbevisende (se sagsnummer 2012-162861, dok.nr. 2012-892245) 
    
4) Lokaludvalget vil henvise til politikernes løfte i protokollatet: ’Partierne lægger vægt på en samlet 

løsning for trafikbetjening af Holmen og fredeliggørelse af Prinsessegade, hvor trafiksikkerheden i den 
endelige løsning for Prinsessegade mærkbart forbedres, særligt i forhold til de mange børn og unge i 

områdets institutioner og skoler’. 
Lokaludvalgets holdning vil være dikteret af, om trafiksaneringsforslaget for Prinsessegade rent faktisk 
giver de lovede mærkbare forbedringer for skole- og institutionsbørnene, som politikerne iflg. loven er 
forpligtede til at sikre. 
  
5) Der er en selvmodsigelse i, at Københavns Kommune har lukket Nørrebrogade for gennemkørende 
biltrafik for at skabe bedre forhold for lokalområdet, de gående/cyklende og busserne, og at man har 
planer om at gøre det samme med Amagerbrogade, mens man med Prinsessegade gør det modsatte: 
Man fjerner busslusen, som netop har bidraget til at give bedre forhold for de gående, cyklende og 
busserne. 
  
6) Hvordan kan det være, at Kommunen i dette forslag til tillæg til lokalplanen for Holmen ikke 
nævner alle de gode ting, der vil blive gjort mulige ved, at man vedtager planen? Normalt er det det, 
der står i en lokalplan. Her er der intet om de forbedringer, som en nedlæggelse af busslusen vil 
medføre. 
 
Lokaludvalget leder forgæves i lokalplantillægget efter en omtale af alle de forbedringer, som en 
nedlæggelse af busslusen vil medføre. Vi finder kun en opremsning af en lang række 
afbødeforanstaltninger, som man vil sætte i værk for at mindske de gener, der bliver en følge af, at man 
nedlægger busslusen. 
       
  
7) Der står i Redegørelse for lokalplantillægget s. 3: ’… at der skal udarbejdes et forslag til en samlet 
løsning for trafiksanering af Prinsessegade samt trafikbetjening af Holmen med udgangspunkt i, at 
busslusen nedlægges’. – Der står ikke engang, at man ønsker en bedre trafikbetjening af Holmen.  
Og derpå går man over til Prinsessegade: ’Det er målet, at trafiksaneringen skal skabe bedre sikkerhed 
og tryghed på trods af eventuelle stigende biltrafikmængder som følge af en nedlæggelse af busslusen’, 
og resten af tillægget til lokalplanen handler kun om alle de afbødeforanstaltninger, som man bliver 
nødt til at sætte i værk for at mindske de gener, der bliver en følge af, at man nedlægger busslusen. 
Hele trafiksaneringsprojektet kunne godt laves uden en lokalplanændring. Når Kommunen har valgt at 
skrive det ind i lokalplanen, så er det jo fordi, at hvis trafiksaneringen ikke blev lavet, så ville 
lokalplanændringen kun medføre gener for lokalområdet. 
   
  
8) Når Prinsessegade er blevet trafiksikret, bør der laves trafiktællinger for at sikre, at antagelserne i 
lokalplanforslaget holder. 
  
9) Vi forventer, at den foreslåede helle i Prinsessegade på kirkesiden mellem Sankt Annægade og 
Bådsmandsstræde flyttes til den modsatte side af gaden, hvor der er børneinstitutioner og derfor mange 
cykler og fodgængere på fortovet. Her er mere brug for en helle. 
Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at indsende  et høringssvar på lokaludvalgets vegne, 
baseret på bemærkningerne fra Kirsten V. Andersen og Julius Lund. 

ØKONOMI 

Intet.  
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VIDERE PROCES 

Sekretariatet lægger høringssvaret, på kommunens Bliv Hørt-portal. 

BESLUTNING 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til på lokaludvalgets vegne at indsende et høringssvar om 
lokalplanforslag "Holmen II - tillæg 3" og om trafiksanering af Prinsessegade, baseret på 
bemærkningerne fra Kirsten V. Andersen og Julius Lund, der fremgår af løsningsafsnittet, idet 
følgende ændres:  

 På forslag fra Julius Lund og Kirsten V. Andersen besluttede lokaludvalget at bemyndige 
formanden til at tage følgende med i høringssvaret:  

Tilføjelse til nuværende punkt 2, linje 2 hvor der skal stå: Harry Lahrmann vil kunne fremlægge 
dokumentation herfor.  
 
Punkt 2 a: Vi citerer COWI: Emissioner: Lokalt i Prinsessegade sker der en stigning i 
emissioner af partikler, kvælstofoxider og andre giftige udslip som følge af den øgede trafik. 
Der sker en reduktion af emissioner på Kløvermarksvej, og den samlede effekt er en reduktion. 
Ikke desto mindre vurderes effekten at være negativ, eftersom den øgede emission sker i 
Prinsessegade, som er et snævert gaderum, og hvor der er mange mennesker, som udsættes for 
emissionerne.  
Vi (Christianshavns Lokaludvalg) undrer os over, at der ikke angives tal for emissionerne, mens 
der i samme rapport er tal for CO2, støj og ulykker. Derfor efterlyser vi et tal for de øgede 
emissioner af giftige udslip.  
 
Vi tvivler på, at det anvendte TEMA2010 program i tilstrækkelig grad kan dække 
kørselsmønstret for den (relativt korte, < 1 km) strækning af Prinsessegade: Der er 4-5 
indsnævringer + bump med deraf følgende accelerationer / decelerationer inden for en 
strækning på 5-600 meter, nemlig fra Skt. Annægade til Bodenhoffs Plads. Undersøgelser viser, 
at dette medfører stærkt forøgede emissioner, især når der er tale om meget lave gennemsnits-
hastigheder. Netop på denne strækning ligger alle børneinstitutionerne og skolerne, og der vil 
derfor ske en øget forgiftning af børn og unge. På den baggrund efterlyser vi en genvurdering af 
emissionsforøgelsen ved den planlagte omlægning af Prinsessegade, og specielt ønsker vi en 
opgørelse af den forventede procentuelle stigning i emission. En sådan oplysning finder vi helt 
central for miljøvurderingen.  
 
Punkt 2 b: Hvis busslusen nedlægges, og Prinsessegade trafiksaneres som foreslået, vil der 
blive et stort incitament til at køre ad Overgaden o. Vandet og parallelgaderne. Dette perspektiv 
tager Lokalplanforslaget overhovedet ikke med i betragtning. Hertil kommer, at forbuddet mod 
at køre fra nord mod syd ad Overgaden o. Vandet ved Brobergsgade i forvejen kun overholdes 
af de færreste bilister.  
 
Punkt 5 a: Det første argument, som overborgmesteren over for os brugte for at nedlægge 
busslusen, var at binde Holmen og det gamle Christianshavn mere sammen. Derfor er det 
ulogisk, at man derefter gør alt, hvad man kan for at forhindre biler i at køre til og fra Holmen 
ad Prinsessegade.  
 
Punkt 5 b: Det andet argument, som overborgmesteren brugte, var at nedsætte CO2 udslippet. 
Den reduktion, der iflg. Lokalplanforslaget sker, svarer til ca. 20 københavneres CO2 udslip. Vi 
sammenholder den ubetydelige reduktion med, at Christianshavns børn nu skal udsættes for 
endnu flere sundhedsfarlige emissioner.  
 
Punkt 5 c: Vi har erfaret, at Kommunen skal betale Movia 1 million kroner om året, fordi 
fremkommeligheden i Prinsessegade bliver dårligere. Er det det værd? 
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 På forslag fra Jane Lytthans besluttede lokaludvalget at bede forvaltningen om at foretage 
trafiktællinger før og 3 måneder efter trafiksaneringen og nedlæggelsen af busslusen, så man 
kan få vished for, at de trafikale forudsætninger for tiltagene holder stik.  

 På forslag fra Poul Cohrt besluttede lokaludvalget, at man i høringssvaret vil påskønne 
forvaltningens indsats for at få gennemført en tilfredsstillende løsning.  

 På forslag fra Michael Lerche Nielsen besluttede lokaludvalget at gøre opmærksom på 
bydelsplanprojektet "Grøn sti fra Langebro til Refshaleøen" i høringssvaret. Dette, for at gøre 
opmærksom på, at lokaludvalget ønsker, at Refshalevej indgår i stiforløbet og at lokaludvalget 
derfor er imod nedlæggelsen af spærringen af Refshalevej, som indgår i lokalplanforslaget.  

   

På forslag fra Lotte Barfod besluttede lokaludvalget, at man i et særskilt brev til forvaltningen 
beder om at få oplyst ved hvilken skole i Ringsted, der er gennemført en lignende trafiksanering 
ved. Dette som opfølgning på teknik- og og miljøborgmesterens svar til lokaludvalget om 
trafiksaneringen i Prinsessegade.  

BILAG 
Lokalplanforslag "Holmen - tillæg 3" 
Miljøvurdering af trafiksanering i Prinsessegade 
Borgmestersvar på lokaludvalgets spørgsmål om trafiksanering i Prinsessegade 
Supplerende oplysninger til borgmestersvaret om trafiksanering i Prinsessegade 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

4.  Arkitektkonkurrencen for institutionsbyggeriet på Trekantsgrunden (2012-174423)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen, Børne- og 
Ungdomsforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen om manglende orientering af lokaludvalget 
om arkitektkonkurrencen for institutionsbyggeriet på Trekantsgrunden.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender henvendelsen til Teknik- og Miljøforvaltningen, 
Børne- og Ungdomsforvaltningen og Kultur- og Fritidsforvaltningen om manglende 
orientering af lokaludvalget om arkitektkonkurrencen for institutionsbyggeriet på 
Trekantsgrunden, der fremgår af løsningsafsnittet.  

PROBLEMSTILLING 

Trods flere møder med forvaltningerne om de forskellige anlægsprojekter på og omkring 
Trekantsgrunden ved Refshalevej / Prinsessegade blev lokaludvalgets deltagere aldrig orienteret om 
arkitektkonkurrencen om institutionsbyggeriet på grunden; ej heller om udfaldet af konkurrencen.  

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver følgende til Teknik- og Miljøforvaltningen, Børne- og 
Ungsdomsforvaltningen og Kultur- og fritidsforvaltningen: 
 
"Christianshavns Lokaludvalg har via medierne erfaret, at der har været afholdt en arkitektkonkurrence 
om institutionsbyggeriet på Trekantsgrunden ved Refshalevej / Prinsessegade og at man har fundet en 
vinder af konkurrencen. 
 
Hverken lokaludvalget som helhed eller lokaludvalgets repræsentant i byggeriets følgegruppe er blevet 
orienteret konkurrencen, endsige resultatet af konkurrencen. Lokaludvalget finder dette forkasteligt, 
ikke mindst fordi lokaludvalget har haft møder med forvaltningerne om institutionsbyggeriet og om 
andre anlægsprojekter i området, hvor konkurrencen ikke blev nævnt med et ord. 
 
Lokaludvalget beder om en forklaring på forvaltningernes handlemåde og ser i øvrigt frem til at få 
projektet i høring, da det er af væsentlig betydning for bydelen. 
 
Med venlig hilsen 
 
Poul Cohrt,  
formand" 

ØKONOMI 
Intet.  

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt henvendelsen, sender sekretariatet den til de tre forvaltninger.  

BESLUTNING 
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 På forslag fra Jane Lytthans besluttede lokaludvalget, at det i brevet skal nævnes, at 
lokaludvalget mener, at infrastrukturen til byggeriet ikke er løst og at lokaludvalget villet have 
påpeget de infrastrukturelle problemer over for forvaltningerne, hvis man var blevet inddraget 
tidligt i processen.  

 På forslag fra Jette Philipsen besluttede lokaludvalget at bede forvaltningerne om at forklare 
hvorfor, man havde undladt at inddrage lokaludvalget tidligt i processen.  

 På forslag fra Michael Lerche Nielsen besluttede lokaludvalget at erstatte ordet "forkasteligt" 
med ordet "kritisabelt."  

 På forslag fra Michael Lerche Nielsen besluttede lokaludvalget, at formanden spørger de øvrige 
lokaludvalgsformænd om deres erfaringer med forvaltningerne for såvidt angår tidlig 
inddragelse af lokaludvalg i byggeprojekter.   

 På forslag fra Jane Lytthans besluttede lokaludvalget at bede forvaltningerne om en orientering 
præmisserne, der lå til grund for arkitektkonkurrencen.  

 Lokaludvalget besluttede tillige at sende brevet til medlemmerne af Teknik- og Miljøudvalget, 
Kultur- og Fritidsudvalget og Børne- og Ungdomsudvalget.  

 Lokaludvalget bemyndigede formanden til sende brevet, idet de ovennævnte ændringsforslag 
tages med og idet lokaludvalgets forretningsudvalg drøfter brevet, inden formanden sender det.  

  

BILAG 
Artikel om arkitektkonkurrencen 

Side 8

f4ff5cff-1cf5-4b24-b784-aa2576d9fc3e.pdf


 

CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

5.  Medlemsforslag om at Københavns Kommune overtager den statslige ejede del af 
Christianshavns Voldanlæg (2012-174311)  

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til et medlemsforslag om at foreslå overborgmesteren og 
teknik- og miljøborgmesteren, at Københavns Kommune overtager den statslige ejede del af 
Christianshavns Voldanlæg.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkendter brevet til overborgmesteren og teknik- og 
miljøborgmesteren om at kommunen skal overtage Christianshavns voldanlæg fra staten, som 
fremgår af afsnittet "Problemstilling".  

PROBLEMSTILLING 

Asbjørn Kaasgaard og Julius Lund har foreslået, at lokaludvalget skriver følgende til overborgmester 
Frank Jensen og teknik- og miljøborgmester Ayfer Baykal:  
"Christianshavns Lokaludvalg afholdt onsdag d. 7. november 2012 et borgermøde om voldanlæggenes 
fremtid. Mødet var usædvanlig velbesøgt, og mange af de tilstedeværende borgere ytrede sig om 
emnet.  
 
Panelet bestod af Lykke Leonardsen fra Center for Park og Natur, Peder Agger fra Christianias 
Fondsbestyrelse, Louise Gehl fra Christianias gartnergruppe samt Ove Løbner fra Danmarks 
Naturfredningsforening. Vi havde også opfordret Statens Bygningsstyrelse til at sende en medarbejder. 
Men man undskyldte sig med, at man ikke havde tid.  
 
Det fremgik af Lykke Leonardsens og Peder Aggers indlæg, at Københavns Kommune og Christianias 
Fondsbestyrelse nærmest havde identiske plejeplaner, hvad angår Christianias voldanlæg, hvilket 
glædede både de fremmødte borgere og Christianshavns Lokaludvalg. Vi har nemlig næret en del 
bekymring, fordi vi har haft grund til at antage, at Bygningsstyrelsen har arvet Slots- og 
Ejendomsstyrelsens plan for en hårdhændet genopretning af Christianias voldanlæg med det formål at 
gøre det til noget i retning af et militærhistorisk museum, hvorved den halvvilde natur på volden ville 
gå tabt. Men da der manglede en repræsentant for Bygningsstyrelsen i panelet, kunne vi desværre ikke 
få at vide, hvorvidt Staten har ændret sin holdning på dette område, siden forhandlingerne mellem 
Christiania og Staten om voldanlæggenes fremtid strandede for en del år siden.  
 
På baggrund af debatten på borgermødet vil Christianshavns Lokaludvalg foreslå Københavns 
Kommune at overtage Christianias voldanlæg fra Staten med de forpligtelser, som fremgår af 
Christianialoven, således at der bliver en fælles plejeplan for hele Voldanlægget .  
 
En yderligere vigtig begrundelse for vores forslag er, at vi har grund til at antage, at Kommunen 
nemmere end Staten vil være i stand til at nå til forståelse med Christianias Fondsbestyrelse om en 
fælles plejeplan for Christianias voldanlæg.  
 
Med venlig hilsen 
Poul Cohrt, 
formand 
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Kopi til  Økonomiforvaltningen, Teknik- og Miljøforvaltningen, Christiania Fonden, 
Bygningsstyrelsen, og Danmarks Naturfredningsforening."  

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender brevet, der fremgår af afsnittet "Problemstilling".  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til overborgmesteren og teknik- og 
miljøborgmesteren.  

BESLUTNING 

Godkendt.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

6.  Pressemeddelelse om Papirøen (Christiansholm) (2012-174428)  

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte en pressemeddelelse om Papirøen som foreslået af 
ad hoc-arbejdsgruppen om Papirøen.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter forslaget til pressemeddelelse om Papirøen, som ad 
hoc-arbejdsgruppen om Papirøen har foreslået, se afsnittet "Problemstilling". 

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender pressemeddelelsen. 

PROBLEMSTILLING 

Erling Ekegren har på vegne af ad hoc-arbejdsgruppen om Papirøen foreslået følgende 
pressemeddelelse: 
 
"NEJ tak til nye liebhaverboliger 
”Havnens Juvel” – Christiansholm, øen modsat Skuespilhuset i Københavns Havn, rømmes af de 
nuværende lejere i løbet af 2013. 
Med Christiansholms unikke beliggenhed har øen ikke alene stor betydning for Christianshavn, men 
for hele København.  Øen ejes af Udviklingsselskabet By & Havn, det vil sige Københavns Kommune 
og Staten i fællesskab. 
Men hvad skal der være på Christiansholm i fremtiden? På Christianshavn har vi ikke brug for, at 
Christiansholm bliver en ny skandale som byggeriet på Krøyers Plads, hvor NCC opfører nybyggeri 
med liebhaverlejligheder uden bopælspligt til mellem 5 og 17 mil. kr.  
Det samme må ikke ske på Christiansholm og Christianshavns Lokaludvalg har derfor har taget 
initiativ til en arbejdsproces og dialog mellem borgere og beslutningstagere om Christiansholms 
fremtid.  
 
Processen sættes i gang onsdag den 5. december, hvor Lokaludvalget invitere til borgermøde om 
ønsker og drømme om midlertidige og permanente aktiviteter på Øen".             

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter forslaget til pressemeddelelse og eventuelt godkender den. 
 
Formanden mener, at lokaludvalget kun skal gå i lokale medier med denne sag, så christianshavnerne 
bevarer sagen på egne hænder længst muligt. Hvis lokaludvalget går i regionale og nationale medier 
med sagen, kan man risikere, at den glider lokaludvalget af hænder. Derudover mener formanden, at 
det er for tidligt at lægge sig fast på, hvad papirøen skal bruges til og ikke bruges til. Formanden 
er enig i synspunkt om, at Papirøen ikke skal anvendes til liebhaverboliger, men vil give lokaludvalgets 
borgerdialog og den offentlige demokratiske debat om Papirøens fremtid en chance, før 
lokaludvalget går i medierne med en holdning til sagen.   

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 
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Afhænger af lokaludvalgets beslutning. 
 
Lokaludvalget har et Christianshavnermøde den 5.december 2012 kl. 19.30 om Papirøen. Mødet 
tilretlægges af ad hoc-arbejdsgruppen om Papirøen.  

BESLUTNING 

Erling Ekegren trak medlemsforslaget. 
Ingen lokaludvalgsmedlemmer ønskede at opretholde det. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

7.  Anvendelse af Christianshavns Kanal til oplæg af serveringsbåd og kulturbåd (2012-175179)  

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en mundtlig orientering fra formanden om status på ansøgninger 
om tilladelse til at placere serveringsbåd og kulturbåd i Christianshavns Kanal til efterretning.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra formanden om status på 
ansøgninger om tilladelse til at placere serveringsbåd og kulturbåd i Christianshavns Kanal til 
efterretning.  

PROBLEMSTILLING 

En borger har gjort opmærksom på Fredningsnævnets afgørelse på en restaurants ansøgning om 
tilladelse til at placere en serveringsbåd i Christianshavns Kanal. Fredningsnævnet besluttede, 
at man på det foreliggende grundlag ikke kunne give dispensation til noget sådant. 
 
Af afgørelsen fremgår det, at Fredningsnævnet tidligere har givet dispensation til en bodega til 
at placere en kulturbåd i Christianshavns Kanal. 
 
Center for Park og Natur i Teknik- og Miljøforvaltningen har over for Fredningsnævnet udtalt sig om 
begge ansøgninger. 

LØSNING 
Formanden foreslår, at lokaludvalget tager formandens mundtlige orientering om de to sager til 
efterretning.  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Formanden følger op på begge sager.  

BESLUTNING 

Poul Cohrt oplyste, at de to sager er interessante for lokaludvalget, fordi ansøgningerne er tegn på, at 
Christianshavns Kanal er på vej til at blive nyhavnificereret. Derudover er de interessante, fordi Center 
for Park og Natur i Teknik- og Miljøforvaltningen har udtalt sig positivt om ansøgningerne uden som 
lovet at inddrage lokaludvalget  forinden. Poul Cohrt forventer derfor at modtage en henvendelse fra 
Center for Park og Natur med henblik på en drøftelse af, om sagen vedrørende kulturbåden bør gå om. 

BILAG 

Fredningsnævnets afgørelse vedrørende ansøgning om serveringsbåd i Christianshavns Kanal 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

8.  Christianshavnerdagen 2013 (2012-174243)  

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte Christianshavnerdagen 2012 og beslutte rammerne for 
Christianshavnerdagen 2013. 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, at 

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter Christianshavnerdagen 2012  
2. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 78.000 kr. af 2013-puljen til 

Christianshavnerdagen 2013  
3. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at Christianshavnerdagen 2013 holdes på 

Arsenaløen lørdag den 31. august eller lørdag den 14. september 2013. Lokaludvalget træffer 
en endelig beslutning om datoen i mødet den 27. februar 2013.  

4. at Christianshavns Lokaludvalg i mødet den 27. februar 2013 træffer beslutning om en 
konkurrence om et navn til hallen, herunder om hvordan konkurrencen skal offentliggøres, 
hvordan processen skal være, præmiering og en økonomisk ramme for konkurrencen.  

PROBLEMSTILLING 

Rammerne for Christianshavnerdagen 2013 skal fastlægges.  

LØSNING 

Arrangørgruppen har holdt møde om Christianshavnerdagen 2013 og sendt nedenstående oplæg til 
drøftelse og beslutning i lokaludvalget: 
 
"Sted og tid 
Christianshavnerdag-gruppen har enstemmigt besluttet at holde dagen på Arsenaløen som et led i Multihallens 
åbning. Ifølge kommunen vil bygningen stå klar primo august, og gruppen opererer foreløbig med 2 datoer: 
lørdag den 31.8. eller lørdag den 14.9. (dagene er med vilje lagt i en af weekenderne udenfor  Christianshavns 
Skoles offentlige arrangement den første lørdag i september). 

Gruppen har med fornøjelse konstateret, at kommunen har givet tilladelse til at lukke Torvegade i dagtimerne 
den 31.8 til fordel for C-dagen, hvis vi holder dagen på Torvet. – Det gør vi så ikke, men vender meget gerne 
tilbage til den ide i 2014. 

Indhold 
Den væsentligste grund til at lægge dagen i forbindelse med Multihallens åbning er, at vi vil give et kraftigt 
signal til både kommunen, Christianshavnerne og de forventede brugere, at hallen skal bruges multikulturelt. Til 
sport, arrangementer, stormøder, musik, teater etc.  

Navn 
Kommunen har besluttet, at hallen skal kaldes multifunktionshallen – men det kan de vist ikke mene, at den skal 
hedde i daglig tale. Gruppen foreslår, at vi laver en konkurrence om et godt navn.  

Arrangørgruppen 
Da arbejdet med dagen er meget stort, har vi fået forhåndstilsagn fra vores sekretariat om reel sekretærbistand i 
arbejdet med den kommende C-dagen. Gruppen ønsker at deltage i udvælgelsen af den pågældende ansatte, da vi 
ønsker at fordele arbejdet med dagen på en ny måde, og vi stiller specifikke forventninger til 
sekreariatsmedhjælperen.  
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Da vi er en stabil og god gruppe med stor ansvarlighed og høj mødeprocent, vil vi tilrettelægge arbejdet med stor 
grad af uddelegering."  

Formanden foreslår på baggrund af oplægget,  

 at Christianshavnerdagen i 2013 holdes på Arsenaløen lørdag den 31. august eller lørdag den 
14. september 2013. Lokaludvalget træffer en endelig beslutning om datoen i mødet den 27. 
februar 2013.  

 at lokaludvalget i mødet den 27. februar 2013 træffer beslutning om en konkurrence om et navn 
til hallen.  

  

Sekretariatet vil fra den 1. januar 2013 atter bestå af 3 medarbejdere og vil derfor (inden for rimelighedens 
grænser) kunne bistå arrangørgruppen. Medmindre lokaludvalget afsætter midler til det, vil der ikke blive hyret 
ekstern hjælp til opgaven.   

  

  

ØKONOMI 
Regnskabet for Christianshavnerdagen 2012 er vedlagt som bilag. 
 
Jævnfør sagen om budgettet for lokaludvalgets pulje i 2013 på dagsordenen for lokaludvalgsmødet den 
28. november 2012 afsættes en ramme på 78.000 kr. af 2013-puljen til Christianshavnerdagen 2013.  

VIDERE PROCES 

Arrangørgruppen og lokaludvalget arbejder videre med Christianshavnerdagen 2013 i henhold til de 
beslutninger, lokaludvalget har truffet.  

BESLUTNING 

 Lokaludvalget afsatte en ramme på 78.000 kr. af 2013-puljen til Christianshavnerdagen 2013. 
 Lokaludvalget godkendte, at Christianshavnerdagen 2013 holdes på Arsenaløen lørdag den 31. 

august eller lørdag den 14. september 2013. Lokaludvalget træffer en endelig beslutning om 
datoen i mødet den 27. februar 2013. 

 Lokaludvalget træffer i mødet den 27. februar 2013 beslutning om en konkurrence om et navn 
til hallen, herunder om hvordan konkurrencen skal offentliggøres, hvordan processen skal være, 
præmiering og en økonomisk ramme for konkurrencen. 

 Lokaludvalget besluttede, at foreløbig er Arrangørgruppen som helhed tovholder på 
arrangementet i samarbejde med sekretariatet. 

BILAG 
Regnskab for Christianshavnerdagen 2012, 23. november 2012 

Side 15

0d241728-7f2f-473b-a494-11bb8fc15cc4.pdf


 

CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

9.  Program for Nytårskuren (2012-174934)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et program for Nytårskuren den 9. januar 2013.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender progammet for Nytårskuren den 9. januar 2013, der 
fremgår af løsningsafsnittet.  

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender årets nytårstaler. 

PROBLEMSTILLING 

I mødet den 31. oktober 2012 udsatte lokaludvalget beslutningen om programmet for Nytårskuren til 
mødet den 28. november 2012.   

LØSNING 

Nytårskuren holdes i den store sal i Beboerhuset, Dronningensgade 34, den 9. januar 2013 kl. 19.30-
23.00. 
Info-gruppens forslag til programmet er: 
Kl. 19.30. Velkomst ved formanden og året, der gik  
Kl. 19.50. Nytårstale  
Kl. 20.00. Vi byder på lidt til ganen – med taffelmusik  
Kl. 21.00. Band  
Kl. 23.00. God nat og tak for i aften 
Arrangementet annonceres på lokaludvalgets hjemmeside og i de lokale medier, og der udsendes 
invitationer med mail til puljemiddelmodtagere, samarbejdspartnere og repræsentantskabet.  
 
I mødet orienterer Info-gruppen om hvem, der er årets nytårstaler. 

ØKONOMI 

Lokaludvalget besluttede den 31. oktober 2012 at afsætte 25.500 kr. af 2013-puljemidlerne til 
Nytårskuren den 9. januar 2013 med følgende budget:  

Udgiftspost Kr. 
Musik 8.500 
Kodaafgift 1.100 
Mad 3.000 
Drikke 2.000 
Frimærker 1.100 
Lokaleleje og projektor 1.300 
Gulvvask 1.300 
Plakater 550 
Annoncering i lokalt medie 1 3.600 
Annoncering i lokalt medie 2 2.500 
Diverse 500 
I alt 25.450 
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VIDERE PROCES 

Nytårskuren afholdes jf. det vedtagne program.  

BESLUTNING 

 Lokaludvalget godkendte progammet for Nytårskuren den 9. januar 2013, der fremgår af 
løsningsafsnittet. 

 Lokaludvalget udsatte beslutningen om årets nytårstaler til mødet den 19. december 2012.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

10.  Evaluering af støttede aktiviteter (2012-174655)  

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte aktiviteterne, som lokaludvalget har støttet i 2012.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  
1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter aktiviteterne, som lokaludvalget har støttet i 2012.  

PROBLEMSTILLING 

Arbejdsgruppen om kultur, skole og fritid har drøftet, hvorvidt nogle af de aktiviteter, som 
lokaludvalget i 2012 har givet tilsagn om at støtte, levede op til de stillede betingelser for støtte. 
 
Arbejdsgruppen har endvidere drøftet gruppens og lokaludvalgets rolle i forhold til kontrollen med, at 
aktiviteterne lever op til de stillede betingelser.   

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter oplægget fra Arbejdsgruppen for kultur, skole og fritid 
samt sekretariatets bemærkninger nedenfor. 
 
Arbejdsgruppens drøftelse 
Arbejdsgruppen om kultur, skole og fritid har drøftet de støttede aktiviteter. Drøftelsen er refereret 
nedenfor. Evalueringerne af de aktiviteter, der nævnes, er vedlagt som bilag. 
 
Aktiviteter, der ikke fuldt ud lever op til de stillede betingelser 
Den fremsendte evaluering af det støttede rafting projekt udmøntede sig i en diskussion, hvor 
arbejdsgruppen erkendte, at den støtte på 15.000 kr, vi sin tid anbefalede, for det første var mindre end 
det ansøgte beløb og desuden efter en grundig argumenteren frem og tilbage ikke var øremærket til 
bestemte formål. Det i evalueringen beskrevne træningsforløb kan vi derfor ikke med rette angribe som 
misbrug af støtten. Dertil kommer, at p.gr.a. utilstrækkeligt tilmeldte deltagere, har man heller 
ikke kunnet opnå den forventede støtte fra DGI. Arbejdsgruppen har desuden ved selvsyn konstateret, 
at raftingkluben i år har fået et stærkere lokalt engagement. Det forekommer derfor fornuftigt, 
at lokaludvalget har støttet deres satsning.  

Den fremsendte evaluering af Panna Beach-arrangementet rummede den ikke uvæsentlige detalje, at 
arrangementet var flyttet væk fra Christianshavns Torv. En vigtig årsag til den positive behandling af 
ansøgningen var, at opvisningen i deres form for gadefodbold ville bidrage til livet på pladsen og være 
et tilløbsstykke for christianshavnerne. Denne afvigelse i intentionerne, set fra vores side, førte til en 
drøftelse om, hvorvidt lokaludvalgets støtte, 8.000 kr., skulle betales tilbage til lokaludvalget. I vores 
diskussion nuanceredes holdningen af, at vi rettede opmærksomheden på, at arrangementet faktisk 
fandt sted på Christianshavn, omend arrangøreren DGI på eget initiativ havde flyttet arrangementet til 
legepladsen på volden. Begrundelsen herfor, at der var brosten på torvet, anser vi nok for noget tynd. 
Men vi anerkender, at der blev skabt kontakt med en gruppe unge christianshavnere, som nu deltager i 
sporten, med en, formoder vi, gavnlig social effekt. 
Som lokaludvalgets sekretær har bemærket i en mail til tovholderen ville det have været særdeles 
hensigtsmæssigt om en repræsentant for arbejdsgruppen eller lokaludvalget havde været til stede den 
pågældende dag for at give grønt respektive rødt lys for gruppens disposition med at flytte kampene til 
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volden. Arbejdsgruppens flertal mener efter nøje vurdering, at der ikke er basis for sanktioner mod 
Panna Beach. 
 

Kontrolfunktion 
I denne forbindelse er vi blevet gjort opmærksom på Indre Bys praksis med at overvåge arrangementer 
støttet af puljemidler. Det kan her nævnes, at lokaludvalgets næstformand Asbjørn Kaasgaard som 
privatperson deltog i Refshalen Festival, og ved selvsyn kunne konstatere, at der vitterlig var rigtig 
mange deltagere til arrangementet, som evalueringen giver udtryk for. Tovholderen vil desuden snarest 
anmode Sofiebadet om en fribillet til en koncert for at vurdere stedets akustik og arrangementets 
succes. 
Generelt må vi erkende, at arbejdsgruppens "kontrolfunktion" har haft karakter af stikprøver og 
ud fra konkrete vurderinger af, at vi gerne har villet se, hvordan det foregik. Skal en konsekvent 
opfølgning af puljemiddelarrangementer finde sted, er det tovholderen for arbejdsgruppen af 
den opfattelse, at det vil være nødvendigt at trække på lokaludvalget som helhed.  
 
Bemærkninger fra sekretariatet 
Procedure 

Når sekretariatet udbetaler støtte til en aktivitet, sker det på baggrund af regnskabet og evalueringen af 
aktiviteten, som ansøgeren har sendt til sekretariatet. Sekretariatet vurderer i hvilken grad regnskabet 
afviger fra budgettet samt i hvilken grad aktiviteten som beskrevet i evalueringen afviger 
fra beskrivelsen i puljeansøgningen og fra det, som lokaludvalget har besluttet at støtte. Sekretariatet 
har pligt til at foretage stikprøvekontrol af, at kommunens midler anvendes i overenstemmelse med 
reglerne. Så det sker, at sekretariatet beder ansøgeren om at indsende bilag som doukumentation for 
regnskabet.  
 
Hvis aktiviteten, der har været holdt, afviger i en sådan grad, at aktiviteten har fået en anden karakter, 
end hvad lokaludvalget besluttede at støtte, drøfter sekretariatet sagen med lokaludvalgets 
formandsskab og tovholderen for den arbejdsgruppe, som har forbehandlet puljeansøgningen. Dette, 
for at få deres syn på, hvorvidt der er grundlag for at udbetale støtten. 
 
I vurderingen indgår ikke, om aktiviteten har været en succes. Populært sagt tager lokaludvalget altid 
en chance, når man giver støtte til en aktivitet. Lokaludvalget kan komme ud for at måtte lægge navn til 
aktiviteter, som ikke forløb som hverken ansøgeren eller lokaludvalget havde forudset. Det mener 
sekretariatet, at der skal være plads til, da langt fra alle ansøgere har en professionel baggrund. 
Hovedsagen er, at ansøgeren har afholdt aktiviteten i overensstemmelse med de stillede betingelser.  
 
De konkrete sager  
Rafting Club Copenhagen fik 15.000 kr. i støtte til projektet "Rafting - en idræt for alle". Tilsagnet om 
støtte besluttede lokaludvalget i mødet den 25. april 2012. Evalueringen viser, at ansøgeren 
har igangsat og fortsat aktiviteten. Grundlaget for udbetalingen af støtten var således i orden.     
 
DGI Storkøbenhavn fik 8.000 kr. til arrangementet Panna Beach. Tilsagnet om støtte besluttede 
lokaludvalget i mødet den 25. april 2012. Evalueringen viser, at arrangementet blev afholdt i 
overenstemmelse med ansøgningen og lokaludvalgets beslutning - bortset fra, at man havde flyttet 
arrangementet fra Christianshavns Torv til Christianshavns Vold. Ansøgeren burde inden 
arrangementets afholdelse have orienteret sekretariatet om flytningen. Sekretariatet udbetalte ikke desto 
mindre støtten. Vurderingen var, at arrangementets karakter ikke var ændret væsentligt som følge 
flytningen. 
 
Kontrolfunktion 
Sekretariatet har som ovenfor nævnt pligten til at kontrollere, at kommunens midler anvendes i 
overensstemmelse med reglerne og herunder også i overenstemmelse med lokaludvalgets beslutninger. 
Lokaludvalget har ikke en sådan pligt til kontrol. Lokaludvalgets kontrol sker ved en stillingtagen til 
det årlige regnskab for anvendelsen af lokaludvalgets puljemidler, samt til sekretariatets redegørelse til 
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Økonomiforvaltningen om, hvordan sekeretariatets pligt til stikprøvekontrol er blevet udført. 
Derudover har kommunens revision en kontrolfunktion. 
 
Overværelse af aktiviteter 
Indre By Lokaludvalg har en aftale om at overvære aktiviteter, man støtter. Lokaludvalget overholder 
ikke aftalen konsekvent, men det sker jævnligt, at medlemmerne i lokaludvalgsmødet aftaler, hvem der 
går til hvilke aktiviteter. Dette nævnes i referatet fra lokaludvalgsmødet. 
 
Som regel er det medlemmer af lokaludvalgets arbejdsgruppe "Puljegruppen", som overværer 
aktiviteterne, men også andre lokaludvalgsmedlemmer melder sig. 
 
Sekretariatet har omtalt Indre By Lokaludvalgs aftale for tovholderen for Arbejdsgruppen om kultur, 
skole og fritid som et eksempel på, hvordan lokaludvalget kan få føling med anvendelsen 
af lokaludvalgets midler. Derudover kan det have en netværksskabende funktion. Hensigten er ikke, at 
lokaludvalget med sin tilstedeværelse skal udøve kontrol. Men hvis lokaludvalgets medlemmer 
oplever, at en aktivitet ikke lever op til de stillede betingelser, bør sekretariatet underrettes, så 
sekretariatet kan drøfte det med ansøgeren.  
  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Afhænger af lokaludvalgets drøftelse.  

BESLUTNING 

Drøftet.  

BILAG 

Evaluering fra Rafting Club Copenhagen vedr. aktiviteten "Rafting - en idræt for alle" 
Evaluering fra DGI Storkøbenhavn vedr. Panna Beach 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

11.  Puljeøkonomien, november 2012 (2012-175735)  

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status for puljemidlerne til efterretning.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1.                  at Christianshavns Lokaludvalg tager status for puljemidlerne til efterretning (se 
bilaget) 

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget har besluttet, at der til hvert lokaludvalgsmøde skal være en sag på dagsordenen med en 
status på lokaludvalgets pulje.   

LØSNING 

Lokaludvalget skal tage status for puljemidlerne til efterretning.  

ØKONOMI 

Se bilaget. 

VIDERE PROCES 

Lokaludvalget får en opdateret oversigt i næste møde i lokaludvalget. 

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

BILAG 

Status på puljeøkonomien, november 2012 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

12.  Budget for lokaludvalgets puljemidler i 2013 (2012-174054)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et budget for 2013-puljemidlerne. 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender budgettet for 2013-puljemidlerne, der fremgår af 
økonomiafsnittet.  

2. at Christianshavns Lokaludvalg meddeler Indre By Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By-
Christianshavn, at Christianshavns Lokaludvalg bidrager med 100.000 kr. til det lokale 
miljøarbejde i 2013, jf. årsplanen.  

PROBLEMSTILLING 

Økonomiforvaltningen har meddelt, at Christianshavns Lokaludvalgs 2013-pulje er på 564.000 kr.  

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender budgettet, der fremgår af økonomiafsnittet. 
Budgetforslaget er udtryk for, at lokaludvalget i det kommende år vil  

  holde det lokale miljøarbejde på det nuværende niveau 

  prioritere skarpt mellem puljeansøgningerne 

  fortsætte de årlige traditioner med Nytårskur, Christianshavnerdagen, uddeling af 
Havnens Pris og Juletræ på Torvet 

  fortsætte Christianshavnermøderne på samme måde som i år, men med et mindre 
annoncebudget 

  opprioritere borgerdialogen, bl.a. med flere interaktive elementer på lokaludvalgets 
hjemmeside og facebookside, samt at informere borgerne om de nye muligheder.  

Posten ”Det lokale miljøarbejde” er Christianshavns Lokaludvalgs driftsstøtte til det lokale 
miljøarbejde, der forestås af Miljøpunkt Indre By-Christianshavn på baggrund af årsplan 2013, som 
lokaludvalget får til godkendelse i mødet den 19. december 2012.  
 
Posten ”Puljeansøgninger” angår de aktiviteter, som lokaludvalget støtter. I 2012 forventes brugt ca. 
220.000 kr. til dette formål. Et tilsvarende beløb foreslås afsat i 2013. 

Posten ”Havnens Pris 2013” dækker udgiften til selve prisen samt annoncering af muligheden for at 
komme med indstillinger til prismodtager. 

Posten ”Christianshavnerdagen” er på niveau med udgiften i 2012. I lokaludvalgets møde den 28. 
november 2012 skal lokaludvalget evaluere Christianshavnerdagen 2012 og herunder også evaluere 
udgiftsniveauet. 

Posten ”Juletræ på Torvet 2013” er på niveau med den forventede udgift i 2012. 

Posten ”Drift af hjemmeside” angår udgifterne til hosting af hjemmesiden, samt idekortet. 

Posten ”Nytårskur 2013” svarer til budgettet, som lokaludvalget vedtog i mødet den 31. oktober 2012.  

Side 22



Posten ”8 Christianshavnermøder” angår de månedlige Christianshavnermøder i februar-juni og i 
oktober-december. Nytårskuren den 9. januar 2013 gør det ud for Christianshavnermødet i januar, 
mens Christianshavnerdagen i august/september 2013 gør det ud for Christianshavnermødet i 
september. Den budgetterede udgift svarer til de forventede udgifter i 2012. 
 
Posten "Borgerdialog på internettet" angår en opprioritering af lokaludvalgets hjemmeside og 
facebookside, så lokaludvalget systematisk kan benytte disse medier i dialogen med borgerne om 
aktuelle sager. 
 
Posten "Andet" er til uforudsete udgifter, herunder udgifter der burde være betalt i 2012, men hvor 
fakturaen er modtaget for sent til, at det er muligt. 

ØKONOMI 

Formanden foreslår følgende budget for 2013-puljemidlerne: 

  Udgiftspost Budget Disponeret 
1 Det lokale miljøarbejde 100.000   

2 Puljeansøgninger 220.000 9.700 

4 Havnens Pris 2013 15.000   

5 Christianshavnerdagen 78.000   

6 Juletræ på Torvet 2013 37.000   

8 Drift af hjemmeside 3.000   

10 Nytårskur 2013 25.500 24.550 

11 8 Christianshavnermøder 55.000   

12 Borgerdialog på internettet 25.000   

13 Andet 5.500   

  I alt 564.000 34.250 

VIDERE PROCES 

Lokaludvalget arbejder videre efter det besluttede budget.  

BESLUTNING 

Lokaludvalget godkendte budgettet for 2013-puljemidlerne, der fremgår af økonomiafsnittet. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

13.  Orientering fra arbejdsgrupperne (2012-175756)  

Christianshavns Lokaludvalg drøfter aktuelle sager på baggrund af en orientering fra arbejdsgrupperne.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager arbejdsgruppernes orientering om deres virke siden sidste 
møde i lokaludvalget til efterretning. 

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget drøfter aktuelle sager på baggrund af en orientering fra arbejdsgrupperne.  

LØSNING 

Arbejdsgrupperne mv. orienterer om deres virke siden seneste møde i lokaludvalget. 

Arbejdsgruppen for Teknik, Miljø og Havnen 
- Aktuelt  

Arbejdsgruppen om Papirøen 

- Aktuelt  

Følgegruppen vedr. Krøyers Plads 
- Aktuelt  

Arbejdsgruppen for Kultur, Skole og Fritid 

- Aktuelt  

Arrangørgruppen vedr. Christianshavnerdagen 

- Aktuelt 

Info-gruppen 
- Aktuelt 
Arbejdsgruppen for Sociale forhold, Sundhed og Omsorg 
- Aktuelt 
Arbejdsgruppen for Christianshavn-Christiania 
- Aktuelt  
  
Arbejdsgruppen for Christianshavns Torv 
- Aktuelt  
  
Alladin-gruppen (Burmeistergade, Prinsessegade, busslusen på Holmen) 

- Aktuelt 
 
Følgegruppen vedr. multihallen 
- Aktuelt 

Følgegruppen vedr. Den Blå Rute 
- Aktuelt 
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Det lokale miljøarbejde 
- Aktuelt 

 
Sikker By-netværket under Økonomiforvaltningen 

- Aktuelt 

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Arbejdsgrupperne holder møde med jævne mellemrum.  

BESLUTNING 

Arbejdsgruppen for Teknik, Miljø og Havnen 
Kirsten V. Andersen oplyste, at arbejdsgruppen har arbejdet med trafiksaneringen i Prinsessegade og 
renholdelsespolitik. 
Poul Cohrt oplyste, at han og de fra arbejdsgruppen, der har mulighed for det, mødes med Center for 
Renhold den 7. december kl. 15.00. 

Arbejdsgruppen om Papirøen 
Erling Ekegren oplyste, at arbejdsgruppen har haft møde med By & Havn, som ingen konkrete planer 
har for Papirøen. Derimod ønsker de at genudleje de nuværende bygninger på øen frem til 2017/2018 
til byrelaterede formål, da der først kommer ændringer fra 2018. 
Øen vil blive drevet på markedsmæssige vilkår. Arbejdsgruppen er i løbende dialog med By & Havn. 
På Christianshavnermødet den 5. december 2012 om Papirøen vil der komme tre bud på konkrete ideer 
til, hvad øen kan bruges til, samt et oplæg om, hvad den kan bruges til frem til 2017/2018.  

Følgegruppen vedr. Krøyers Plads 
Poul Cohrt oplyste, at salget af lejligheder går godt. Kun få udnytter den manglende bopælspligt. 
Byggeriet går i gang til foråret. Følgegruppen mangler et medlem. 

  

Arbejdsgruppen for Kultur, Skole og Fritid 
Ruth Plovgaard oplyste, at meget få havde deltaget i et brugermøde på Christianshavns Bibliotek. 
Bibliotekets åbningstid udvides, så der fremover også er åbent om formiddagen, men uden 
publikumsbetjening.  

  

Info-gruppen 
Poul Cohrt takkede INFO-gruppen for et vellykket juletræsarrangement den 25. november 2012. Han 
oplyste, at enkelte børnefamilier ikke havde ventet en politisk tale i forbindelse med juletræstændingen.  

  

  

  

Arbejdsgruppen for Christianshavn-Christiania 
Richard Lee Stevens oplyste, at Christiania får en netavis, som kobles på området hjemmeside 

Side 25



www.christianiaooo.dk. 
 
Endvidere, at Christianias sundhedshus har haft besøg af overborgmester Frank Jensen og 
socialborgmester Mikkel Warming, som havde givet udtryk for, at sundhedshuset også bør være for de 
ældre udenfor Christiania.  
Endelig oplyste Richard Lee Stevens, at der er opført 5 nye huse på Christiania og at der er en god 
dialog med kommunen om nyt byggeri gennem Christianias Teknisk Forvaltning og et nyt sekretariat 
på Christiania. 
 
Arbejdsgruppen for Christianshavns Torv 
Poul Cohrt oplyste, at der har været et formøde mellem medlemmerne af Torvegruppen og 
Forretningsudvalget forud for deres møde den 29. november 2012 med Teknik- og Miljøforvaltningen 
om Christianshavns Torvs fremtidige udformning. 
Asbjørn Kaasgaard tilkendegav, at han mener, at Torvegruppen kan håndtere mødet med Teknik- og 
Miljøforvaltningen uden Forretningsudvalgets deltagelse, da alle ser ens på, hvad man ønsker af mødet 
med Teknik- og Miljøforvaltningen. 

  

  

  

Alladin-gruppen (Burmeistergade, Prinsessegade, busslusen på Holmen)  
Julius Lund oplyste, at gruppen påtænker at holde en demonstration i 2013.  

  

  

 
Følgegruppen vedr. multihallen 
Dan Sørensen oplyste, at gruppen holder møde med forvaltningen om Christianshavnermødet i februar 
om anvendelsen af multihallen.  

  

Følgegruppen vedr. Den Blå Rute 
Michael Lerche Nielsen og Gunnar Bloch-Pedersen oplyste, at de vil rykke Teknik- og 
Miljøforvaltningen for anlæg af slidsker ved Værftsbroen. 

Det lokale miljøarbejde 
Kirsten V. Andersen oplyste, at der er mulighed for at lægge tag med græs, hvis tagets hældning er 
tilpas er max. 30*. 

  

Sikker By-netværket under Økonomiforvaltningen 

Poul Cohrt oplyste, at der er møde i januar.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

14.  Meddelelser (2012-175741)  

BESLUTNING 

Poul Cohrt oplyste, at ansættelsesudvalget har besluttet, hvem der skal have stillingen i sekretariatet 
som borgerdialog- og kommunikationsmedarbejder. Alle har en god fornemmelse for, at det er den 
rigtige, man har valgt. 
 
Poul Cohrt oplyste, at Tekniik- og Miljøforvaltningen ikke som aftalt har skrevet i Christianshavneren, 
før de fjernede en hæk på Christianshavns Vold. De fjernede et større stykke end forventet.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

15.  Eventuelt (2012-175743)  

BESLUTNING 

Intet. 

 

Om mødet 

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.20. 
 
Fraværende med afbud 
Jens B. Thomsen. I stedet deltog Michael Lerche Nielsen. 
Jette Arendrup. I stedet deltog Povl Koch. 
Bent Christoffersen. I stedet deltog Poul Nielsen. 
 
Tillægsdagsordenen med punktet "Orientering om møde med politiet den 22. november" blev 
behandlet efter den ordinære dagsordens punkt 12. 
 
Lars Schou Pedersen ankom til mødet kl. 19.04 under behandlingen af dagsordenens punkt 3. 
Poul Nielsen ankom til mødet kl. 19.12 under behandlingen af dagsordenens punkt 4. 
Erik Mortensen forlod mødet kl. 21.10 under behandlingen af tillægsdagsordenssagen "Orientering om 
møde med politiet den 22. november" . 
Jens B. Sørensen forlod mødet kl. 22.15 under behandlingen af dagsordenens punkt 13. 
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